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+ JUU — SRESKO DRUŠTVO MARI

BORDESNI BREG je zborovalo 16. maja 
in 23. junija 1936. v Studencih pri Mariboru 
v navzočnosti 70 % članstva. 

Zborovanja je vodil tov. preds. Petrovič 
Simon. Pri prvem je dal uvodoma besedo tov. 
Vrancu, ki je predavali o svojem pedagoškem 
naziranju. V poljudno znanstvenem govoru je 
globoko posegel v sodobna pedagoška učna 
vprašanja in nazorno podal sliko časovnega 
razvoja predmeta, ki nam je jasno pokazala, 
kako je zavisen razvoj šole od življenja in 
družbe, ki ji daje idejno smer. Grafično Je 
prikazal, kako je današna šola, z ozirom na 
sodobno razgibano gospodarsko razvojno do
bo, s svojimi učnimi načrti, ki ne upoštevajo 
dinamizacije razvoja v preteklosti^ tako glede 
psihologije, ki še vedno sloni na atomizaciji 
duše, kakor v pedagogiki in didaktiki, kjer je 
istotako še na razcepljenosti, mesto da bi se 
upoštevala sinteza, kjer se otroka gleda z vi
dika celote. Temu enako naše sedanje šolske 
knjige, ki so ob nastanku po vojni bile so
dobne, danes več ne odgovarjajo. 

Temu temeljitemu in obširnemu raprav
Ijanju je sledil koreferat tov. Ledineka, ka
teri je v krepki besedi izvajanja tov. Vranca 
le še podčrtal in podal točne tipe sodobnega 
učitestva — stare in nove šole — ter praktične 
primere iz strnjenega pouka. 

Debata je pokazala, da sta bili to preda
vanji po svoji aktualnosti, sodobnosti, prak
tičnosti in samoniklosti, v globino in širino 
edinstveni iz naših zborovanj, ter sta docela 
razjasnili bistvo sodobnega pouka in vzgoje. 
Razstava učnih načrtov, metodičnih enot in 
dnevnikov je izvajanja spremljala in pojas
njevala. 

Ta referata sta bila nekaka priprava za 
boljše umevanje hospitacije, ki je bila pri 
drugem zborovanju. Hospitirali smo v ele
mentarnem razredu tov. Vranca, kjer se je 
obravnaval gozd, kojega so si prejšnji dan 
ogledali. Smoter je bil vzgojni: gozd kot del 
prirode in varovanje istega. Tu nam je tov. 
Vrane v praksi pokazal prejšnja teoretična 
izvajanja, prikazal je način, kako se doživ
ljaji potem v šoli izživljajo, in vsestransko 
izrabi to, kar so otroci našli; videli smo v 
vsej podrobnosti bistvo strnjenega — živ
ljenjskega pouka. 

Po situacijskem poročilu so bili sprejeti 
predlogi za banovinsko skupščino, tov. Šeško 
je bil izvoljen poleg predsednika Petroviča 
za dtelegata banovinske in glavne skupščine, 
tov. Vrane pa za delegata v zvezo brezposel
nih intelektualcev — učiteljskih abiturientov. 
Nameravano predavanje tov. Altove o eks
kurziji pedagoške centrale na Češkoslovaško 
se je moralo radi pičlega časa prenesti na pri
hodnje zborovanje v septembru. 
Petrovič Simon, 1. r., 

predsednik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO KRŠKO 
je zborovalo dne 13. junija t. 1. ob J410. uri 
v Krškem. 

Po uvodnih formalnostih je podal svoj re
ferat tov. O. Oman iz Ljubljane. Govoril je 
o učiteljskih gospodarskih ustanovah. Za nje
gova izvajanja se mu je zahvalil tov. pred
sednik, ki je nato podal situacijsko poročilo. 
Pri debati o vzdrževanju šol je bil iznešen 
predlog, da naj bi banska uprava izplačevala 
deleže direktno šolskim občinam, ne pa po
tom sreskih načelstev. 

Soglasno je bil sprejet predlog, da naše 
društvo pristopi kot reden član k akciji za 
razširitev ljubljanske bolnice. 

Kot delegat za banovinsko in glavno 
skupščino sta bila izvoljena tov. Pečnik Ivo 
in Herbst Pavel, za njiju namestnika pa Bre
zovar Matija in Vidmar Miro. 

Sledilo je poročilo tajnika in blagajnika, 
nakar je tov. predsednik zaključil zborova
nje, želeč vsem prijeten letni odmor. 
Pečnik Ivan. preds. Vidmar Miro, tajnik. 

Šeško Ivan, I. r., 
tajnik. 


